
                                                                 
Psychological and Emotional Aspects 

The team at Conceptia will do its utmost to help you conceive a child. However, even with all the best intentions, you and/or your 
partner might need support from an outside source to help you overcome the challenges and hurdles that may arise during the 
course of your fertility treatment.  

 
Assisted Human Reproduction and the procedures you will require can have short and long term social, emotional and psychological 
impact. 
 

You might have to make difficult decisions and choices throughout the process of your procedure. What you decide can have an 
impact not only on you (and your spouse or partner), but also on any children born as a result of your decisions.  Mr. Pereira is a 
Psychologist and has extensive knowledge about the dilemmas and difficulties related to infertility. He will be there to accompany 

you and to help you make informed and rational decisions. 

The purpose of counselling are: 

o Provision of counselling and psychosocial support to individuals and couples experiencing fertility challenges – prior to, during, 

and/or following Assisted Human Reproduction intervention; 
o Helping individuals and couples to examine the emotional, psychosocial, relationship, and ethical implications of various 

treatment and parenting options; 

o Assisting in ensuring informed choices and decision making;  
o Assisting participants in third-party arrangements to set appropriate boundaries and expectations, negotiate their short- and 

long-term relationships, and consider the potential implications and ramifications for themselves and their offspring;  
o Provision of support, consultation, and education to members of the Assisted Human Reproduction team. 

The consultations: 

 
I. Mandatory psychological consultation 

o For all intended parents (heterosexual couples, same-sex couples or unattached women) using sperm or egg donation 
and those who use a surrogate 

o Potential egg donors 
o Potential surrogates 

 

II. Psychological consultation offered on request 
o All clients of Conceptia Clinic who wish to discuss the emotional aspects related to infertility and Assisted Human 

Reproduction with a Psychologist before, during or after any treatment. 
 

The personnel at Conceptia has been working closely and for a long time with this psychologist who will guide your reflection s and 
who will assist you in making informed decisions. 
 

 
 

 

Jean Pereira has obtained his Master's Degree in psychology from the 

Université de Moncton and is a member of the College of P syc hologist s o f Ne w 
Brunswick. 

His background in the health sector naturally carried him to be interested in various 
aspects connected to infertility issues and the alternatives offered to those who wish 
to become parents. He keeps abreast on the important progressi ons of Assi st e d  
Reproductive Technologies which have created opportun it ies t hat  must  be  t he 
subject of reflection regarding the implications for the pare nt s and  t he  c hi ldren 
involved. 

Mr. Pereira has been involved with the Conceptia Clinic team since 2003 as a 
consultant to individuals and couples, helping them in the decision-making proce ss 
regarding the various reproduction options and providing psychological support. 
  
 

Meetings with Mr. Pereira are currently 
done in his private office located at:  

976 Champlain St, suite 102 
Dieppe, NB E1A 1P8 

To make an appointment: 
(506) 382-1717 

 



Aspects psychologiques et affectifs 

L'équipe de Conceptia souhaite sincèrement vous aider à concevoir un enfant. Même avec les meilleures intentions du monde, il se 
peut que vous et votre partenaire ayez besoin de soutien d'une source extérieure, pour vous  aider à relever les défis et surmonter 
les obstacles qui peuvent survenir au cours de votre traitement de fertilité. 

Les procédures de procréation assistée peuvent aussi avoir des répercussions psychologiques sociales et affectives à court et  à long 
terme. 

Vous pourriez avoir à prendre des décisions et faire des choix complexes au cours de vos traitements.  Ce que vous décidez peut 
avoir des répercussions non seulement sur vous (et votre conjoint ou partenaire), mais aussi sur tous les enfants nés à la s uite de vos 
décisions.  Monsieur Pereira est un psychologue qui connait bien les dilemmes reliés à la procréation assistée.   Il sera présent pour 

 vous guider et vous aider à prendre des choix éclairés et satisfaisants. 

Les objectifs du soutien psychologique :  

o Offrir des conseils et du soutien psychosocial aux individus et aux couples ayant des problèmes de fertilité avant, pendant et /
ou après une intervention de procréation assistée;

o Aider les individus et les couples à examiner les implications émotionnelles, psychosociales, relationnelles et éthiques des
différentes options de traitement et de parentalité;

o Aider à faire des choix et une prise de décision éclairés;
o Aider les participants des accords avec tierce-partie à établir des limites et des attentes appropriées, à négocier leurs relations à

court et à long terme et à examiner les implications et ramifications potentielles pour eux -mêmes et leurs enfants.
o Offrir du soutien, de la consultation et de l’éducation aux membres de l'équipe de procréation assistée.

Les consultations psychologiques : 

I. Consultation psychologique obligatoire
o Pour tous les parents intentionnels (couples hétérosexuels, couples de partenaires du même sexe ou femmes seules)

ayant recours à un don de sperme ou d’ovules ainsi que pour ceux qui font appel à une porteuse
o Donneuses d’ovules potentiels
o Porteuses potentielles

II. Consultation psychologique offerte sur demande
o Tous les clients de la Clinique Conceptia qui souhaitent discuter avec un psychologue d’aspects émotionnels reliés à 

l’infertilité et la procréation assistée soit avant, pendant ou après un traitement quelconque.

Le personnel de Conceptia travaille étroitement et depuis de nombreuses années avec ce psychologue qui saura vous assister dans 
votre réflexion et pourra vous aider à prendre une décision éclairée. 

Jean Pereira a obtenu sa maîtrise en psychologie de l'université de

Moncton et est membre du Collège des psychologues du Nouveau-Brunswick. 

Son expérience en psychologie de la santé l'a naturellement porté à s'intéresser aux 
aspects reliés à l'infertilité et aux alternatives offertes à ceux qui souhaitent deven ir  
parents. Il suit de près la progression importante que la procréation assistée a 
connue au cours de la dernière décennie et a créée des opportunit és qu i do ivent  
faire l'objet d'une réflexion quant aux implications pour les parents et les enfants. 

M. Pereira est impliqué auprès de l'équipe de la Clinique CONCEPTIA depuis 2003 en
tant que consultant auprès des individus et des couples infertiles dans le but
d'évaluer avec eux le processus décisionnel face aux alternatives possibles pour de s

fins de procréation ou de leur offrir le soutien psychologique nécessaire.

M. Pereira reçoit présentement les gens 
à son bureau privé situé au: 

976 rue Champlain, suite 102 
Dieppe, N.-B.  E1A 1P8 

Pour prendre rendez-vous:  
(506) 382-1717 


